


附件1
知行中国—中美高校学生领袖学院项目
知行中国—中美高校学生领袖学院项目自2017年起由中国教育国际交流协会与亚洲协会合作开展。项目旨在培养具有更宽广的国际视野、优秀的综合素质和卓越的领导能力，并了解中国社会、理解中国文化，有志于为促进中美关系的健康发展、世界和平与发展的未来领袖。项目每年遴选中美高校各25-30名学生领袖在华参加为期3周的研学活动，中美两国青年学生领袖有机会深入了解彼此，共同进行课题研修。
该项目采取“集中培训-小组访问-总结报告”的三段式项目模式，50名中美学生领袖在北京参加为期3-5天左右的集训，重点了解中国政治、经济、文化等内容，并参加适合大学生特点的团队建设活动；集训结束后，由中美学生共同组成的各研习小组分赴中国2至3个城市开展调研和访问活动；项目结束前，中美全体学员在上海进行总结汇报，分享研学成果与收获，提出未来的学习与活动设想。成功完成学院项目的学院将获得由主办方颁发的结业证书。
中国学生研学期间的食宿、交通、保险等费用由项目负担。


U.S.-China University Student Leaders Academy Program

This program is one of the important achievements of the 7th Round of China-U.S. High-Level Consultation on People-to-People Exchange. This program provides a good opportunity for both Chinese and American student leaders to communicate profoundly and learn from each other. It helps the student leaders to understand each other’s country, society, culture and people better, and ultimately inject a steady stream of vibrancy into China-U.S. friendship. Since 2017, 25-30student leaders respectively from Chinese and American top universities are selected each year by China Education Association for International Exchange and Asia Society to carry out visits and research activities in China for 18 days. 
While on this program, the students will first attend interactive group sessions in Beijing, topics of which include China’s politics, economics, culture etc. After that they will visit 2 or 3 cities by research groups. Lastly they will gather in Shanghai to summarize and present their findings, achievements on this program as well as follow-up actions. 
[bookmark: _GoBack]Cost is covered by the program including insurance, meals and accommodation, transportation, and other costs related to the program in China.



